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P r o t o k ó ł    Nr  L/2023 
 

z  Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 

z  dnia  30  marca  2023  roku 

odbytej w sali posiedzeń 

Urzędu Miejskiego w Kamieniu Krajeńskim 

w  godzinach  od  1000  do  1225 

 
Otwarcia L sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim dokonał 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim – Kazimierz Warylak.  

Stwierdził, że na stan ogólny 15 radnych w obradach L sesji 
uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum uprawniające Radę Miejską do 
podejmowania uchwał.  

Następnie powitał wszystkie osoby uczestniczące w sesji oraz 
przedstawił proponowany porządek obrad.  
 

Porządek obrad L Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim:     
1. Otwarcie sesji: 

    a/ stwierdzenie quorum 
    b/ przedstawienie porządku obrad 
 

2. Przyjęcie protokołu z XLIX sesji Rady Miejskiej. 
 
3. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 
4. Informacja na temat bezrobocia.   

     a/ wprowadzenie do tematu – Dyrektor PUP             
                b/ dyskusja 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności 
Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kamieniu 

Krajeńskim za 2022 rok oraz potrzeb w zakresie pomocy społecznej na 
2023 rok.  
      a/ wprowadzenie do tematu – Dyrektor MGOPS   

      b/ dyskusja 
      c/ podjęcie uchwały Nr L/347/2023   
 

6. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu położonego przy ulicy Szkolnej w Kamieniu 

Krajeńskim. 
      a/ wprowadzenie do tematu – Kierownik Referatu RGIiGK 
      b/ dyskusja 

      c/ podjęcie uchwały Nr L/348/2023   
 

7. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu położonego przy ulicy Dworcowej w Kamieniu 
Krajeńskim. 

      a/ wprowadzenie do tematu – Kierownik Referatu RGIiGK 
      b/ dyskusja 
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      c/ podjęcie uchwały Nr L/349/2023   

 
8. Podjęcie uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 
Kamień Krajeński w 2023 roku. 
      a/ wprowadzenie do tematu – Inspektor 

      b/ dyskusja 
      c/ podjęcie uchwały Nr L/350/2023   
 

9. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński. 

     a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik                           
     b/ dyskusja 
     c/ podjęcie uchwały Nr L/351/2023   

 
10. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński 
na rok 2023.   
     a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik             

     b/ dyskusja 
     c/ podjęcie uchwały Nr L/352/2023   
 

11. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie zwolnień z podatku od 
nieruchomości.  

      a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik 
      b/ dyskusja 
      c/ podjęcie uchwały Nr L/353/2023   

 
12. Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Gminy Kamień 

Krajeński z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2022 rok.” 
 a/ wprowadzenie do tematu – Inspektor 

 b/ dyskusja 
 
13. Informacje, komunikaty oraz sprawy bieżące. 

  
14. Zamknięcie obrad sesji.    

 
Radni jednogłośnie 13 głosami za przyjęciem przedstawionego 

porządku obrad (imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu           

z sesji).   
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim stwierdził, że 

Rada Miejska na L sesji obradować będzie wg przedstawionego porządku 
obrad.      
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Ad.2. Przyjęcie protokołu z XLIX sesji Rady Miejskiej. 

 

Radni jednogłośnie 13 głosami za przyjęciem protokołu z XLIX sesji 

Rady Miejskiej.  

Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 

Ad.3. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 

Informacja z działalności w okresie międzysesyjnym – w załączeniu do 
protokołu z sesji. 

 

Radny Sebastian Skaja podkreślił, że nie rozumie dlaczego w przedmiotowym 
punkcie nie przewidziano dyskusji. Na poprzedniej sesji taka dyskusja miała 
miejsce.  

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak odpowiedział, że w dalszej 

części sesji będzie można zadawać pytania Panu Burmistrzowi.  
   
Wobec braku dalszej dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu 

obrad. 
 

Ad. 4. Informacja na temat bezrobocia.  

W/w informację przedstawił Dyrektor PUP w Sępólnie Krajeńskim 
– Artur Żychski. 

 
Burmistrz Wojciech Głomski podziękował Dyrektorowi PUP za możliwość 
pozyskiwania pracowników. Wyraził nadzieję na dalszą tak dobrą 

współpracę.  
 

Dyrektor PUP Artur Żychski również podziękował Panu Burmistrzowi oraz 
pracownikom współpracującym z PUP. Podkreślił, że rok bieżący zaczął się 
gorzej, ponieważ jest mniej środków unijnych. Zwrócił uwagę, że od początku 

roku PUP bazował wyłącznie na środkach krajowych.   
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak zapytał czy zmieni się coś 

w zakresie potwierdzania gotowości do podjęcia pracy.   
 

Dyrektor PUP Artur Żychski odpowiedział, że jeżeli ktoś nie wstawi się to 
zostaje wykreślony z ewidencji osób bezrobotnych, chyba że odpowiednio to 
usprawiedliwi. W tym miejscu wspomniał również o sytuacji w okresie 

pandemii.  
 

Wobec braku dalszej dyskusji przystąpiono do następnego punktu 
porządku obrad. 
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Ad.5. Wprowadzenia do tematu dokonała Dyrektor Miejsko – Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej – Beata Błoch.    
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 

odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 

Uchwała Nr L/347/2023 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
30 marca 2023 roku w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności 
Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kamieniu Krajeńskim za 
2022 rok oraz potrzeb w zakresie pomocy społecznej na 2023 rok, podjęta 
została jednogłośnie 13 głosami za.   
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 

Ad.6. Wprowadzenia do tematu dokonał Kierownik Referatu RGIiGK – 
Andrzej Mazur.    
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 

Uchwała Nr L/348/2023 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
30 marca 2023 roku w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu położonego przy ulicy Szkolnej w Kamieniu Krajeńskim, 
podjęta została jednogłośnie 13 głosami za.   
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 

Ad.7. Wprowadzenia do tematu dokonał Kierownik Referatu RGIiGK – 
Andrzej Mazur.    
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 

odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 

Uchwała Nr L/349/2023 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
30 marca 2023 roku w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu położonego przy ulicy Dworcowej w Kamieniu 
Krajeńskim, podjęta została jednogłośnie 13 głosami za.   
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 
Ad.8. Wprowadzenia do tematu dokonała Inspektor – Daria Krajewska.     
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 

Uchwała Nr L/350/2023 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
30 marca 2023 roku w sprawie programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 
Kamień Krajeński w 2023 roku, podjęta została w następujący sposób: 
11 głosów za 
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  1 głos wstrzymujący się (J. Kucharski) 

Brak na sali D. Foleżyńskiego.    
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 
Ad.9. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy 

Kamień Krajeński – Piotr Gustyn.    
 
Radny Sebastian Skaja podkreślił, że jak na początku nastąpiły wyłączenia 

oświetlenia to cena energii była dużo wyższa. Od grudnia 2022 roku cena 
energii jest zamrożona i wzrost może być tylko o 20%. Cieszył się z faktu 

czynienia starań, aby była włączana co 3 lampa i zostały oświetlone przejścia 
dla pieszych. Zwrócił jednak uwagę, że cena energii nie jest już na tyle 
wysoka i można by spróbować włączać na nowo oświetlenie lub wyłączać np. 

od godz. 24 do godz. 4.  
 

Burmistrz Wojciech Głomski stwierdził, że radny jest w błędzie, ponieważ 
cena nie wróciła do tej sprzed wszystkich podwyżek. Cena jest wyższa                 
3-krotnie i wynosi obecnie około 1 tys. zł. Po podsumowaniu całego roku 

zostanie przedstawione ile było oszczędności w kW, ponieważ kwotowo nie 
jest tak łatwo to ująć.  
 

Radny Bogdan Januszewski zapytał czy dobrze zrozumiał, że na park przy 
MGOK w tym roku w części unijnej zaplanowane jest 6 mln zł.  

 
Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że chodzi o kwotę 6.648 zł.    
 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz 
Warylak odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 
Uchwała Nr L/351/2023 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
30 marca 2023 roku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński, podjęta została jednogłośnie 
12 głosami za. Brak na sali D. Foleżyńskiego.    
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 

Ad.10. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy 
Kamień Krajeński – Piotr Gustyn.    
 

Radny Jacek Kucharski zwrócił uwagę, że w inwestycjach pojawiło się nowe 
zadanie „Termomodernizacja budynku Biblioteki w Kamieniu Krajeńskim”.  
Była mowa o wymianie okien. Radny poprosił, jeżeli pojawiałaby się tylko 

taka możliwość, aby przeprowadzić pełną termomodernizację, łącznie                    
z ociepleniem ścian i wymianą dachu.  

 
Burmistrz Wojciech Głomski podkreślił, że chciałby, aby udało się to 
wykonać.  
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Radny Sebastian Skaja poruszył temat ul. Polnej. Zapytał kiedy będą środki 

z województwa. Radny znalazł informację, że jeżeli chodzi o Zarząd 
Województwa Kujawsko – Pomorskiego to inwestycja ta nie jest zagrożona, 

ponieważ wniosek znalazł się wśród 56 wniosków, które przeszły wstępną 
weryfikację. Trwa dalsza weryfikacja. Każdy wniosek od 1 do 56 otrzyma 
takie dofinansowanie. Gmina Kamień Krajeński ma nr 41. Zapytał czy ze 

strony gminy inwestycja ta nie jest zagrożona w żaden sposób. 
 
Burmistrz Wojciech Głomski podkreślił, że to co powiedział radny, przekazał 

na zebraniu mieszkańców miasta. Urząd robi wszystko, aby inwestycja 
została wykonana. Gmina otrzymała 800 tys. zł i wcześniej to były bardzo 

duże środki, które uległy dewaluacji. Podziękował pracownikom za nadzór 
nad tą sprawą. Wspólnie wyjaśniane są różne kwestie. Na bieżąco udzielane 
są odpowiedzi do Urzędu Marszałkowskiego. Pomimo dużych kłopotów 

sprawa nie została odpuszczona. Projekty są poprawione, geodezja dokonuje 
wytyczenia, będą wyceny i wykupy. Stwierdził, że większość radnych poparła 

tę inwestycję, ale część radnych jej nie chciała. Podziękował tym, którzy 
wspierali tę inwestycję.    
 

Radny Bogdan Januszewski odniósł się do kwoty 300 tys. zł na boisko 
ORLIK. Jest za tym, aby to zrobić, ale uważa, że cena jest bardzo wysoka.  
 Ponownie odniósł się do projektu drogi nad Brzuchowo. Uważa, że jest 

wiele innych, ważniejszych dróg. Droga nad Brzuchowo powinna poczekać           
w swojej kolejce.  

 
Burmistrz Wojciech Głomski podkreślił, że pojawił się program. Został 
złożony wniosek. Nie było to uzgodnione z Radą, która miała prawo to 

odrzucić. Nastąpił przydział środków i byłoby dobrze gdyby zostało to 
wykonane. Podkreślił, że ORLIK utrzymany jest na wysokim poziomie                    

i bardzo dużo na nim się dzieje. Został on wybudowany dla całej gminnej 
społeczności. Razem z gminnymi środkami jest to 300 tys. zł, natomiast 
przetarg pokaże jaka będzie to kwot. Jeżeli będzie ona niższa to nastąpi 

realizacja, a jeżeli wyższa to do Wysokiej Rady złożony zostanie wniosek                
o zaakceptowanie lub odrzucenie tej inwestycji. Podkreślił, że bez 
przychylności Wysokiej Rady nic nie można zrobić.    

 
Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz 

Warylak odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 

Uchwała Nr L/352/2023 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
30 marca 2023 roku zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 
2023, podjęta została jednogłośnie 12 głosami za. Brak na sali                      
D. Foleżyńskiego.    
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 
Burmistrz Wojciech Głomski poinformował radnych, że mieszkańcy 

Dąbrówki pokryli 2/3 kosztów na wyłożenie kostką brukową ul. Leśnej                 
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w Dąbrówce. Poprosił radnych o zaakceptowanie dołożenia do tej inwestycji 

kwoty 10 tys. zł. Jeżeli byłaby akceptacja Rady to zostałoby to przygotowane 
na następną sesję.   

  
Ad.11. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy 
Kamień Krajeński – Piotr Gustyn.    
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 
Uchwała Nr L/353/2023 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
30 marca 2023 roku zmieniająca uchwałę w sprawie zwolnień z podatku od 
nieruchomości, podjęta została jednogłośnie 12 głosami za. Brak na sali              
D. Foleżyńskiego.    
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 

Ad.12. Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Gminy Kamień 
Krajeński z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2022 rok.” 
W/w sprawozdanie przedstawiła Inspektor – Natalia Szafran.  

 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu obrad.  
 
Ad.13. Informacje, komunikaty oraz sprawy bieżące. 
  
Radny Jacek Kucharski podkreślił, że nadeszła wiosna i należałoby zacząć 
już powoli uzupełniać i równać polne, nieutwardzone drogi na terenie miasta.  

 Odniósł się również do współpracy z GDDKiA. Twierdzi, że każdy 
powinien odpowiadać za swoją drogę. Ktoś wygrał przetarg i powinien 

wykonywać swoje obowiązki. Drogi gminne są zostawione, ponieważ prace 
prowadzone są na innej drodze. Podkreślił, że współpraca jak najbardziej jest 
ważna, ale każdy ma swoje zadania.  

 
Burmistrz Wojciech Głomski podkreślił, że gmina ponosi tylko koszty paliwa 

i może pół godziny wyjazdu piaskarki. Ostatnim razem zostało to szybko 
załatwione i pracownicy wrócili na ulice i chodniki gminne. Jak jest akcja to 
wszyscy są uruchamiani i pracują na chodnikach i drogach.  

 
Radna Sabina Lubińska nawiązała do sprawy sprzedaży działki znajdującej 
się przy świetlicy w Zamartem. Miał odbyć się przetarg. Zapytała czy sprawa 

jest aktualna.   
 

Burmistrz Wojciech Głomski podkreślił, że nastąpiły zmiany władzy w spółce 
i zostało wstrzymane przekazanie. Będzie można wystąpić do spółki                      
o wycenę. Zrobione zostanie wszystko, aby jak najszybciej to wykonać.  

 
Radny Sebastian Skaja złożył życzenia urodzinowe Przewodniczącemu Rady 

Miejskiej Kazimierzowi Warylakowi.  
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Radna Natalia Marciniak odniosła się do wypowiedzi radnego Jacka 

Kucharskiego. Również uważa, że GDDKiA powinna ogarniać i porządkować 
sprawy związane z ich drogami, chodnikami itd. Bywa jednak różnie. 

Podkreśliła, że ucieszyła się na wieść o porozumieniu z GDDKiA. Zwróciła 
uwagę, że podczas wtorkowej gołoledzi miasto było zakorkowane. Mieszkańcy 
z Kamienia Krajeńskiego oraz Orzełka od rana przysyłali zdjęcia. Zapytała na 

czym polega porozumienie i jakie były ustalenia.   
 
Burmistrz Wojciech Głomski podkreślił, że na tyle ile było możliwe Urząd 

zareagował. Przejechała piaskarka i wszyscy ruszyli. GDDKiA przekaże 
gminie sól. Podkreślił, że jest to zjawisko nieprzewidywalne.  

 
Radna Natalia Marciniak nie zgodziła się z wypowiedzią Burmistrza, 
ponieważ wszyscy otrzymywali alerty o tym, że będzie gołoledź. Na terenie 

miasta chodniki o godz. 7 nie były posypane. Ponowiła pytanie dotyczące 
ustaleń porozumienia z GDDKiA. Zapytała jakie decyzje zostały podjęte na 

spotkaniu z kierownikiem rejonu.  
 
Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że jeżeli ma miejsce taka sytuacja 

jak ostatnio to następuje ze strony gminy zabezpieczenie odcinka drogowego 
od Kamienia Krajeńskiego do samej „Orzelskiej Góry”.  
 

Radna Natalia Marciniak zapytała czy działania podejmowane są dopiero jak 
wszystko stanie.  

 
Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że zależy od sytuacji. Sytuacja 
dyktuje jakie działania są podejmowane.   

 
Radna Natalia Marciniak stwierdziła, że jest to mało konkretna odpowiedź. 

Zapytała czy ustalenia są na piśmie.  
 
Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że są to ustne ustalenia.  

 
Radny Bogdan Januszewski odniósł się do uchwały o programie opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi. Stwierdził, że należy ograniczyć dokarmianie 

bezdomnych zwierząt, co powoduje ich nadmierne rozmnażanie. Powinno się 
przeznaczyć środki na sterylizację zwierząt. Jest przeciwny postępowaniu 

jakie ma miejsce wobec ślepego miotu. Zaproponował, żeby podjąć uchwałę 
w sprawie czipowania psów i skierować ją do Wojewody i Posła Schreibera.  
 

Radny Eugeniusz Stryszyk  zapytał czy ze względu na bardzo drogi koszt 
zakupu tłucznia można go wymienić na żużel, jeżeli taka byłaby wola 
sołectwa. 

 
Burmistrz Wojciech Głomski zgodził się, że żużel jest tańszy, natomiast jego 

użycie jest niezgodne z ekologią. Nadmienił, że z sołtysami należy uzgadniać 
na jakie drogi zostanie dostarczony tłuczeń i będzie puszczana równiarka.  
 

Radny Eugeniusz Stryszyk stwierdził, że jest za mało środków na drogi. 
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Burmistrz Wojciech Głomski zapytał czy gmina w drastycznych sytuacjach 

nie pomogła na terenie sołectwa.  
 

Radny Eugeniusz Stryszyk odpowiedział, że pomogła.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak podkreślił, że obecnie 

drogi są w dużo lepszym stanie niż kiedyś. 
 Odnośnie sprawy zgłoszonej przez radnego Bogdana Januszewskiego 
podkreślił, że skonsultuje z radcą prawnym sprawę uchwały intencyjnej dot. 

czipowania psów.  
 

Ad.14. Zamknięcie obrad sesji.    
 

K. Warylak – w związku z wyczerpaniem porządku sesji, zamykam obrady              

L sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim. Dziękuję wszystkim za 
obecność. 
 

 
Na tym obrady L sesji zakończono.   
 

 
   P r z e w o d n i c z ą c y  

Protokołowała                                                     Rady Miejskiej 

/-/ Izabela Turzynska 

                                                                           /-/ Kazimierz Warylak  


